
46. schůze RO Kobylnice dne 29.11.2016

Přítomni:  Šmíd, Ulbrichová, Florian, Štefková
Omluveni: Dolanský

Přizvaní zbývající zastupitelé a účetní obce
Účast: Ulbrich, Šmídová, Šimlová, Matulová
Omluveni: Šulc, Zlatkovská, Kryštof, Pecl, Peško, Votápek

Program schůze:
1. Projednání návrhu rozpisu rozpočtu na rok 2017
2. Projednání návrhu rozpočtového výhledu na roky 2017 – 2019
3. Projednání návrhu závazných ukazatelů pro hospodaření ZŠ a MŠ Kobylnice
4. Informace o vývoji v získávání strategických nemovitostí

1. Návrh rozpočtu na rok 2017

Návrh rozpočtu je vytvořen z poznatků o vývoje rozpočtu z předchozích let, na základě znalosti
rozpracovaných aktivit a na základě připravovaných akcí. Návrh rozpočtu bude projednáván na zasedání
zastupitelstva dne 8.12.2016 a je potřeba v souladu se zákonem řádně před jeho veřejným
projednáváním zveřejnit na úředních deskách obce. Návrh rozpočtu tvoří přílohu č. 1 zápisu. 

Rada obce v souladu s ustanovením § 102, odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb. schvaluje zveřejnění návrhu
rozpočtu na rok 2017 a doporučuje zastupitelstvu rozpočet ke schválení.
 
hlasování:                  4 pro                        0 proti                         0 zdržel se  

2. Návrh rozpočtového výhledu na roky 2017 až 2019

Dle zák.č. 250/2000 Sb. je povinnost zpracovat rozpočtový výhled. Výhled zahrnuje předpokládané
daňové i nedaňové příjmy v následujících letech, z případných dotací zahrnuje pouze souhrnný dotační
vztah (tzv. globální dotace – příspěvek na výkon přenesené působnosti) a nepočítá vůbec s kapitálovými
příjmy. Ve výdajích  výhled reflektuje zejména předpokládaný rozpočet na rok 2017 a promítá do
dalších roků závazky obce a pokračování projektů, zahájených v roce 2017. Návrh rozpočtového
výhledu tvoří přílohu č. 2 zápisu.

Rada obce v souladu s ustanovením § 102, odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb. bere na vědomí návrh
rozpočtového výhledu na roky 2017 – 2019.

hlasování:                  4 pro                          0 proti                           0 zdržel se  

3. Projednání návrhu závazných ukazatelů ZŠ a MŠ Kobylnice

Ředitelka školy na výzvu starosty předložila návrh rozpočtu školy na rok 2017 ve skladbě
podle rozpočtových účtů. Návrh rozpočtu byl předložen v podobě části kryté ze státního
rozpočtu prostřednictvím Jihomoravského kraje a v části kryté jednak z vlastních zdrojů a
jednak z příspěvku zřizovatele. Požadavek ředitelky ZŠ na příspěvek byl ve výši 1,063.323 Kč.
Po kontrole reálného čerpání výdajů v roce 2016 do 31.10. byl návrh upraven a projednán
s ředitelkou. K výraznému snížení rozpočtu oproti původnímu návrhu došlo u položky 558
DDHM přesunem nákladů na zakoupení notebooků do nákladů obce v souvislosti s případnou
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žádostí o dotaci na projekt projektu „Zvýšení kvality a dostupnosti vzdělávání v obci
Kobylnice“
Dle výkazů ZŠ a MŠ Kobylnice činil k 30.9.2016 rezervní fond více než 232 tis. Kč, očekávaný
zůstatek na konci roku 2016 by měl činit 202 tis. Kč. Firma audit – daně, která v ZŠ prováděla
veřejnosprávní kontrolu, upozornila na tento zbytečný zůstatek na fondu a další na fondu
odměn. V rámci kontroly na tuto skutečnost a potřebu aktivně fondy využívat upozornila i
ředitelku školy.
Dle § 30 zák.č. 250/2000 Sb. :
(2) Rezervní fond, s výjimkou účelově určených peněžních darů a prostředků převedených 
podle § 28 odst. 3, používá příspěvková organizace
a) k dalšímu rozvoji své činnosti,
b) k časovému překlenutí dočasného nesouladu mezi výnosy a náklady,
c) k úhradě případných sankcí uložených jí za porušení rozpočtové kázně,
d) k úhradě své ztráty za předchozí léta.
Dle výkladu tohoto předpisu:
K úhradě potřeb nezajištěných výnosy příspěvkové organizace nebo příspěvkem zřizovatele na 
provoz lze rezervní fond použít v průběhu roku pouze v případě, že jeho použití bylo 
rozpočtováno.
Proto bylo s ředitelkou projednáno zapojení části rezervního fondu ve výši 150 tis. Kč do 
rozpočtu školy.
Tyto úpravy umožnily snížit příspěvek zřizovatele na 621.720 Kč, z toho odpisy podle 
schváleného odpisového plánu činí 117.220 Kč. Vzhledem k tomu, že podle Zřizovací listiny 
příspěvková organizace nemá oprávnění realizovat investice, je každoročně předepsán odvod 
odpisů.  Škola odepisuje dle informace ředitelky měsíčně a proto celou konečnou výši odpisů (z
příspěvku) generuje až v prosinci, bude jí tento odvod závazným ukazatelem předepsán až 
k 10.12.2017

Zřizovatel stanoví příspěvkové organizaci závazné ukazatele, podle kterých ředitelka se
svěřenými prostředky hospodaří. Vzhledem k detailnímu posuzování a jednání o návrhu
rozpočtu s ředitelkou školy před projednáním výše příspěvku zřizovatele v rozpočtu obce se
jako věcný ukazatel stanovuje  pouze celkový objem rozpočtu (mimo dotaci ze státního
rozpočtu) ve výši 1,716.020 Kč, po zaokrouhlení dle rozpočtových pravidel ve výši 1,716.100
Kč a odvod odpisů resp. investičního fondu ve výši 117.220 Kč. Závazné ukazatele o cash flow
jsou stanoveny tak, aby v průběhu roku nedošlo k nepokrytému deficitu rozpočtu, tedy v lednu
příspěvek ve výši 121.720 Kč a v dalších 10 měsících vždy po 50 tis. Kč s tím, že odvod odpisů
bude realizován do 10.12.2017. 

Rada obce v souladu s ustanovením § 102, odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb. doporučuje zastupitelstvu
schválit závazné ukazatele ZŠ a MŠ Kobylnice.

hlasování:               4 pro                      0 proti                        0 zdržel se  

4. Informace o vývoji v získávání strategických nemovitostí

Zastupitelstvo již při projednávání rozpočtu na rok 2016 deklarovalo vůli obstarat pro obec pozemky, na
kterých by bylo možné realizovat některé rozvojové záměry obce. V rámci jednání o možném rozšíření
MŠ schválilo nákup části pozemků od sourozenců Chlupových a to v trati U váhy. Pozemky se zatím
nepodařilo odkoupit, protože stavební úřad nevydal souhlas s dělením pozemku z důvodu nepřístupnosti
oddělené části. Aby bylo možné realizovat tuto koupi, bylo by potřeba (a zároveň s ohledem na umístění
dalších nemovitostí obce – horní dvůr a knihovna – také žádoucí) odkoupit postupně i další pozemky
v této polní trati tak, aby obec získala přístup k zamýšlené školní zahradě a zároveň aby umožnila
přístup pro jinak nepřístupnou zbývající část pozemku, využívanou dnes manžely Zezulovými. Obec by
mohla přivést přes dům č.p. 42 inženýrské sítě k polní trati U váhy a tak umožnit současným vlastníkům
zhodnotit jejich pozemky. Právě toto zhodnocení by mohlo být argumentem pro odprodej cca 1/3 jejich
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pozemků obci. Náčrt možného oddělení pozemků a možné „studie zástavby zbývajícího území tvoří
přílohu č. 3 zápisu.

Rada obce v souladu s ustanovením § 102, odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb. bere na vědomí informaci o
vývoji v získávání strategických nemovitostí.

hlasování:                 4 pro                           0 proti                              0 zdržel se  

 

Zápis byl vyhotoven dne 29.11.2016.

Ing. Lubomír Šmíd                 Petr Florian 
         starosta                                                                                 člen rady     
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